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Az ülésen Szabolcsi Miklós akadémikus, az OPI főigazgatója tartott előa-

dást "A közoktatási kutatások néhány problémája" címmel. Áttekintette az 

OKKFT, az MM Tárcaközi kutatási programja, illetve az OTKA pályázatok alap-

ján folyó kutatásokat. 

Az előadást élénk vita követte. A vitában élesen vetődött fel, hogy az 

OTTKT 6-os főirány kutatási program palettája szélesebb volt, most minden te-

rületen háttérbe szorultak az alapkutatások. A határterületek kutatási ered-

ményei lehetőséget kínálnának a neveléstudománynak, hogy előrelépjen számos 

alapprobléma megoldásában. Jelenleg nem folyik a tervek keretében történeti 

kutatás sem, holott feltétlenül szükség lenne például a közoktatás-fejlesztés 

történetének feltárására. 

A kutatásokban nagyobb figyelmet kellene fordítani a nemzetközi'tenden-

ciák vizsgálatára. Olyan javaslat is elhangzott, hogy bizonyos témák kutatá-

sát, amelyek ma hiányoznak a támogatott kutatások közül, "felülről" kellene 

kezdeményezni. 

Jelentős pedagógiai intézmények vannak, amelyek nem kaptak kutatási tá-

mogatást, s pályázataikat sem fogadták el. Fontos lenne, hogy a felsőoktatá-

si intézmények, az OPI és az OKI egymásra találjanak a kutatásokban. 

Számos eredmény születik ón. egyéni kutatások formájában, például a ne-

veléstörténet területén, ezek a személyes témák azonban heterogének, esetle-

gesek, az eredményeik is nehezen tehetők közzé. 

A Pedagógiai Bizottság kívánatosnak tartaná, ha a jövőben a pályázatok 

meghirdetése előtt kérnék véleményét az aktuális kutatási témákról, s ha tá-

jékoztatást kapna a kutatások lezárásáról, értékeléséről. Bizonyára hasznos 

lenne, ha az alprogramok vezetői és a bizottság között szorosabb szakmai 

kapcsolat alakulna ki. 

Második napirendi pontként a bizottság megvitatta Kozma Tamásnak az Ok-

tatásszociológia a hazai felsőoktatásban című tanulmányát. A vitában részt 

vevők egyetértettek abban, hogy az oktatásszociológiai témáknak helyet kell 

kapniuk a pedagógusképzésben. A megoldás mikéntjére is több megfontolandó 

javaslat hangzott el. 
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